
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:   ordinari 
Data:         25 de març de 2014 
Horari:      18 hores 
Lloc:          sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 

 
 

Hi assisteixen: 
Jaume Alzamora Riera,   batle 
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Maria del Mar López Martí,   regidora 
Manuel Galán Massanet,   regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,   regidora 
Onofre Serra Vila,    regidor 
Bartomeu Gili Nadal,   regidor 
Maria Magdalena Llull Ferrer,  regidora 
Juan Lliteras Espinosa,   regidor 
Miguel Servera Morey,   regidor 
Antònia Llull Ferrer,   regidora 
Guillem Caldentey Crego,   regidor 
 
Francesc Font Molinas,   secretari accidental 

 
No hi assisteix: 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 

 
 

Ordre del dia 
 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de dia 11 de desembre de 2013. 
2. Aprovació, si s’escau, de la proposta de creació del fitxer de dades de caràcter personal “Policia 
Local – DRAG (dispositiu de recursos per a agents)”. 
3. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal sobre el nou 
impost de transmissió de vehicles usats. 
4. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal Iniciativa Verds d’Artà relativa 
a la targeta sanitària per a tothom, també per a qui és a fora. 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal Iniciativa Verds d’Artà en 
relació a les amnisties urbanístiques impulsades pel Govern Bauzá. 
6. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de febrer i a dia 13 de març de 
2014. 
7. Precs i preguntes. 
 

 
Desenvolupament de la sessió 

 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de dia 11 de desembre de 2013 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal 
i de règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització i funcionament i 



règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle 
demana als membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre l’acta de la sessió de 
dia 11 de desembre de 2013, de la qual se n’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada 
regidor per al seu coneixement, rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si n’és el 
cas. 
 
La regidora d’Hisenda, la Sra. Magdalena Maria, diu que en l’acta falta part de la seva intervenció, 
és a dir, just abans de “Seguidament es passa a votació”, falta: “La regidora d’Hisenda, la Sra. 
Maria, pren la paraula i comenta que en fase d’elaboració dels pressuposts per a 2014 es va 
convidar els membres de l’oposició a participar-hi, obtenint resposta del PSOE, a qui agraeix 
especialment les seves aportacions al pressupost de 2014.” 
 
Una vegada feta la correcció demanada per la Sra. Maria en l’acta de dia 11 de desembre de 2013, 
els reunits acorden, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i dotze 
els assistents, aprovar l’acta de dia 11 de desembre de 2013. 
 
 
2. Aprovació, si s’escau, de la proposta de creació del fitxer de dades de caràcter personal 
“Policia Local – DRAG (dispositiu de recursos per a agents)” 
 
El batle llegeix la moció, que, copiada literalment, diu:  
 
<<PROPOSTA DE CREACIÓ DEL FITXER DE DADES DE CARÀCTER PERSONAL 
“POLICIA LOCAL - DRAG (DISPOSITIU DE RECURSOS PER A AGENTS)”  
 
Antecedents 
 
1. Darrerament s’ha detectat la necessitat de la Policia Local d’utilitzar el dispositiu de recursos per 
a agents (DRAG), perquè el puguin emprar per a serveis, atestats, documents, tràmits, expedients 
administratius en general en l’àmbit de les funcions del cos i tractament de les dades del seu 
personal. 
 
2. Així mateix, la normativa de protecció de dades personals obliga a dur a terme actuacions en 
relació al tractament de les dades de les persones físiques, que han d’anar orientades principalment 
a garantir la qualitat i seguretat de les dades i els drets de les persones interessades o afectades. 
 
3. De manera més concreta, i en l’àmbit de les seves competències, l’Ajuntament d’Artà tracta 
dades de caràcter personal de la ciutadania i del personal al seu servei i, a més, disposa de fitxers de 
dades de caràcter personal creats amb anterioritat i inscrits de la manera corresponent en el registre 
de fitxers públics de l’Agència Espanyola de Protecció de Dades. Per tant, quant a la creació, la 
modificació o la supressió de fitxers de caràcter personal, la normativa estableix que s’ha de fer 
mitjançant una disposició de caràcter general o acord, que s’ha de publicar en el butlletí oficial 
corresponent i que, una vegada aprovat definitivament, s’ha de notificar a l’Agència Espanyola de 
Protecció de Dades   
 
Consideracions legals 
 
1. Llei orgànica 15/1999, de 13 de desembre, de protecció de dades de caràcter personal. 
 
2. Reial decret 1720/2007, de 21 de desembre, pel qual s’aprova el Reglament de desplegament de 
la Llei orgànica 15/1999, de 13 de desembre, de protecció de dades de caràcter personal. 



 
 
Per tot això, aquesta Batlia proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents  
 
Acords: 
 
1. Aprovar provisionalment la creació del fitxer de dades de caràcter personal anomenat “Policia 
Local - Dispositiu de Recursos per a Agents (DRAG)”, el qual ha de quedar redactat de la manera 
següent: 
 
“Fitxer ‘Policia Local – DRAG’ 
 
- Finalitat del fitxer i usos previstos: gestió del personal de la Policia Local i gestió dels serveis de 
la Policia Local (serveis, atestats, documents, tràmits, expedients administratius en general en 
l’àmbit de les funcions del cos, tractament de les dades del personal). 
 
- Persones o col·lectius sobre els quals es pretén obtenir dades o que estan obligats a subministrar-
les: personal de la Policia Local, persones físiques i jurídiques administrades i vehicles. 
 
- Procediment de recollida de les dades: per actuacions derivades de la pròpia Policia Local i per 
entrevistes, formularis i documents elaborats o emplenats per la persona interessada.  
 
- Procedència de les dades: de la persona interessada o del seu representant legal, d’entitats privades 
i d’administracions públiques. 
 
- Estructura bàsica del fitxer i descripció dels tipus de dades inclosos:  
 
a) Personal de la Policia Local: nom i cognoms, DNI o altre document d’identificació, ingrés, data 
de naixement, lloc de naixement, pare, mare, edat, jubilació, funcions, número d’agent, secció 
adscrita, règim econòmic de plusos laborals, adreça, adreça de correu electrònic, telèfon i imatge. 
b) Persones físiques: nom i cognoms, DNI/NIE o altre document d’identificació, àlies, sexe, data de 
naixement, lloc de naixement, pare, mare, avisos i observacions personals, adreça de correu 
electrònic, adreça, telèfon, annex de documents i fotografies digitals. 
c) Persones jurídiques: nom social, CIF, activitat, aforament, adreça, telèfon, adreça de correu 
electrònic, titular (dades de persona física). 
d) Vehicles: matrícula, marca, model, color, número de bastidor, tipus de vehicle, combustible, país, 
avisos en relació al vehicle. 
 
- Sistema de tractament utilitzat en l’organització: manual i automatitzat. 
 
- Caràcter de les dades: les dades són de caràcter obligatori per a l’acompliment de la finalitat del 
fitxer. 
 
- Cessions i transferències de dades previstes: a cossos i forces de seguretat, ministeri fiscal, jutjats i 
magistratura per prevenir, investigar i perseguir delictes i faltes. 
 
- Transferències internacionals de dades: no previstes. 
 
- Òrgan responsable del fitxer: Batlia l’Ajuntament d’Artà, com a representant de l’Ajuntament. 
 
- Servei on exercir els drets d’accés, rectificació, cancel·lació i oposició: es podran exercitar els 



drets d’accés, rectificació, cancel·lació i oposició en els termes establerts a la legislació vigent sobre 
protecció de dades, mitjançant escrit presentat en el Registre de l’Ajuntament o a l’adreça 
electrònica lopd@arta.cat. 
 
- Nivell de mesures de seguretat: alt. 
 
- Responsable de gestió del fitxer: Ajuntament d’Artà.” 
 
2. Concedir audiència prèvia a les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre municipal 
d’associacions veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 
 
3. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB i en el tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament, l’acord provisional durant el termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de 
l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si transcorre el període d’exposició pública 
sense que s’hagin presentat reclamacions, els acords provisionals es consideraran aprovats 
definitivament. 
 
4. Inscriure, després de realitzar els tràmits legals corresponents, el fitxer esmentat davant l’Agència 
Espanyola de Protecció de Dades. 
 
Artà, 6 de març de 2014 
 
El batle 
 
Jaume Alzamora Riera>> 
 
Seguidament explica que es tracta de la creació del fitxer de dades de caràcter personal “Policia 
Local – DRAG (dispositiu de recursos per a agents)”, és a dir, per al fitxer del programa de gestió 
de la Policia Local DRAG. Diu que és la normativa de protecció de dades la que obliga a dur a 
terme actuacions en relació al tractament de les dades de les persones físiques, que han d’anar 
orientades a garantir la qualitat i la seguretat de les dades i els drets de les persones.  
Un cop aprovat, aquest fitxer s’haurà d’inscriure en el registre de fitxers públics de l’Agència 
Espanyola de Protecció de Dades. 
 
El Sr. Galán (PSOE) considera que és un tema purament tècnic i troben a faltar un pla 
d’autoprotecció. Diu que hi votaran a favor. 
 
El Sr. Lliteras (PP) comenta que no tenen res a dir, però que s’abstindran. 
 
El Sr. Caldentey, d’I. Verds, comenta que hi votarà a favor. 
 
Seguidament, es passa a votació la proposta presentada i els reunits acorden, per 9 vots a favor 
(UIA, PI, PSOE i I. Verds) i 3 abstencions (PP), essent tretze el nombre legal de membres del 
consistori i dotze els assistents: 
 
1. Aprovar provisionalment la creació del fitxer de dades de caràcter personal anomenat “Policia 
Local - Dispositiu de Recursos per a Agents (DRAG)”, el qual ha de quedar redactat de la manera 
següent: 
 
<<Fitxer “Policia Local – DRAG”  



 
- Finalitat del fitxer i usos previstos: gestió del personal de la Policia Local i gestió dels serveis de 
la Policia Local (serveis, atestats, documents, tràmits, expedients administratius en general en 
l’àmbit de les funcions del cos, tractament de les dades del personal). 
 
- Persones o col·lectius sobre els quals es pretén obtenir dades o que estan obligats a subministrar-
les: personal de la Policia Local, persones físiques i jurídiques administrades i vehicles. 
 
- Procediment de recollida de les dades: per actuacions derivades de la pròpia Policia Local i per 
entrevistes, formularis i documents elaborats o emplenats per la persona interessada.  
 
- Procedència de les dades: de la persona interessada o del seu representant legal, d’entitats privades 
i d’administracions públiques. 
 
- Estructura bàsica del fitxer i descripció dels tipus de dades inclosos:  
 
a) Personal de la Policia Local: nom i cognoms, DNI o altre document d’identificació, ingrés, data 
de naixement, lloc de naixement, pare, mare, edat, jubilació, funcions, número d’agent, secció 
adscrita, règim econòmic de plusos laborals, adreça, adreça de correu electrònic, telèfon i imatge. 
b) Persones físiques: nom i cognoms, DNI/NIE o altre document d’identificació, àlies, sexe, data de 
naixement, lloc de naixement, pare, mare, avisos i observacions personals, adreça de correu 
electrònic, adreça, telèfon, annex de documents i fotografies digitals. 
c) Persones jurídiques: nom social, CIF, activitat, aforament, adreça, telèfon, adreça de correu 
electrònic, titular (dades de persona física). 
d) Vehicles: matrícula, marca, model, color, número de bastidor, tipus de vehicle, combustible, país, 
avisos en relació al vehicle. 
 
- Sistema de tractament utilitzat en l’organització: manual i automatitzat. 
 
- Caràcter de les dades: les dades són de caràcter obligatori per a l’acompliment de la finalitat del 
fitxer. 
 
- Cessions i transferències de dades previstes: a cossos i forces de seguretat, ministeri fiscal, jutjats i 
magistratura per prevenir, investigar i perseguir delictes i faltes. 
 
- Transferències internacionals de dades: no previstes. 
 
- Òrgan responsable del fitxer: Batlia l’Ajuntament d’Artà, com a representant de l’Ajuntament. 
 
- Servei on exercir els drets d’accés, rectificació, cancel·lació i oposició: es podran exercitar els 
drets d’accés, rectificació, cancel·lació i oposició en els termes establerts a la legislació vigent sobre 
protecció de dades, mitjançant escrit presentat en el Registre de l’Ajuntament o a l’adreça 
electrònica lopd@arta.cat. 
 
- Nivell de mesures de seguretat: alt. 
 
- Responsable de gestió del fitxer: Ajuntament d’Artà.>> 
 
2. Concedir audiència prèvia a les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre municipal 
d’associacions veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 



 
3. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB i en el tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament, l’acord provisional durant el termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de 
l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si transcorre el període d’exposició pública 
sense que s’hagin presentat reclamacions, els acords provisionals es consideraran aprovats 
definitivament. 
 
4. Inscriure, després de realitzar els tràmits legals corresponents, el fitxer esmentat davant l’Agència 
Espanyola de Protecció de Dades. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal sobre el nou 
impost de transmissió de vehicles usats 
 
El Sr. Batle explica i llegeix la moció que copiada literalment diu:  
 
<<L’Equip de Govern municipal de l’Ajuntament d’Artà presenta, a la consideració del Ple, la 
següent Moció sobre el nou impost de transmissió de vehicles usats   
 
Exposició de motius 
 
En un moment de crisi econòmica com l’actual i davant les dificultats econòmiques que pateixen 
moltes famílies, l’adquisició d’un vehicle nou pot esdevenir una impossibilitat per a moltes 
persones. 
 
Per això, l’adquisició d’un vehicle usat pot ser una bona alternativa més econòmica com també la 
venda del vehicle en propietat per disposar de recursos. 
 
Ara la compravenda d’un vehicle usat ja ha deixat d’esser una possibilitat interessant 
econòmicament, des del moment que, amb l’article 28 de la Llei de pressuposts de la comunitat 
autònoma de les Illes Balears per a 2014, el Govern de les Illes Balears ha introduït una quota 
tributària per gravar la transmissió onerosa de vehicles de motor, especialment alta en els vehicles 
de segona mà. 
 
Concretament s’aplica un tipus de gravamen que, segons el cubicatge del vehicle, oscil·la entre els 
110 € i els 1.280 €. Però aquesta quantitat s’ha d’incrementar en un 5 % pels vehicles amb una 
antiguitat superior a 5 anys i, en un 10 %, pels vehicles amb antiguitat superior a 10 anys. 
 
És a dir que, per un vehicle de més de 10 anys, la quota pot arribar a ser de 1.408 €. 
 
Des de l’Equip de Govern de l’Ajuntament d’Artà també volem fer esment del gran impacte negatiu 
que té aquest impost en el sector econòmic dels vehicles clàssics o històrics de més de 25 anys, ja 
que es frena un sector que aglutina un gran nombre d’aficionats i clubs d’aquests tipus de vehicles. 
 
També cal recordar que, en l’exposició de motius, es justifica aquest impost per motius ecològics i 
pretén castigar els vehicles més contaminants. Consideram que, en el cas dels vehicles clàssics o 
històrics de més de 25 anys, no està justificat aquest impost, ja que són vehicles que fan 
poquíssimes sortides i molts pocs quilometres anuals. 
 
Per tot això, l’Equip de Govern presenta al Ple de l’Ajuntament els següents 

  



Acords: 
 
1. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de les Illes Balears a modificar l’article 28 de la Llei de 
pressuposts per a 2014 per tal que les quotes tributàries per la transmissió de vehicles a motor 
previstes estiguin d’acord amb l’actual difícil situació econòmica que pateix una bona part de la 
població. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de les Illes Balears a modificar l’article 28 de la Llei de 
pressuposts per a 2014 per tal de retirar les quotes tributàries per la transmissió de vehicles a motor 
que afecten els vehicles de més de 25 anys considerats clàssics o històrics i a restablir les quotes que 
estaven vigents fins a l’entrada en vigor d’aquest nou impost. 
 
Artà, 14 de març de 2014.>> 
 
El Sr. Galán (PSOE) comenta que hi estan d’acord, que aquest Govern apuja els impostos contra els 
que més tenen i que va a favor dels que més tenen, i que hi votaran a favor. 
 
El Sr. Lliteras (PP) diu que no és un impost nou, sinó que ja existia, que ara l’impost es calcula 
sobre el cubicatge del vehicle i les emissions de CO2, i que el seu vot serà d’abstenció. 
 
El Sr. Caldentey (I. Verds) comenta que hi votarà a favor. 
 
Seguidament, es passa a votació la proposta presentada i els reunits acorden, per 9 vots a favor 
(UIA, PI, PSOE i I. Verds) i 3 abstencions (PP), essent tretze el nombre legal de membres del 
consistori i dotze els assistents: 
 
1. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de les Illes Balears a modificar l’article 28 de la Llei de 
pressuposts per a 2014 per tal que les quotes tributàries per la transmissió de vehicles a motor 
previstes estiguin d’acord amb l’actual difícil situació econòmica que pateix una bona part de la 
població. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de les Illes Balears a modificar l’article 28 de la Llei de 
pressuposts per a 2014 per tal de retirar les quotes tributàries per la transmissió de vehicles a motor 
que afecten els vehicles de més de 25 anys considerats clàssics o històrics i a restablir les quotes que 
estaven vigents fins a l’entrada en vigor d’aquest nou impost. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal Iniciativa Verds d’Artà 
relativa a la targeta sanitària per a tothom, també per a qui és a fora 
 
El Sr. Caldentey llegeix i explica la moció, que, copiada literalment, diu:  
 
<<Guillem Caldentey, en representació d’Iniciativa Verds d’Artà, presenta, per al seu debat i, si 
s’escau, aprovació a la propera sessió ordinària del Ple d’aquesta corporació del mes de març, la 
següent 
 
MOCIÓ: TARGETA SANITÀRIA PER A TOTHOM, TAMBÉ PER A QUI ÉS A FORA 
 
Exposició de motius 
 
El Butlletí Oficial de l’Estat del passat 26 de desembre va incorporar una disposició addicional al 



“Texto Refundido de la Ley General de la Seguridad Social”, que limita l’assistència sanitària a 
aquells espanyols que surtin a l’estranger durant més de 90 dies i estiguin en situació d’atur de 
llarga durada. 
 
L’aprovació d’aquesta modificació es va produir arran d’una esmena a la Llei de pressuposts de 
l’Estat per a l’any 2014 i que va presentar el Grup Parlamentari Popular. La normativa va entrar en 
vigor l’1 de gener d’enguany. 
 
El Govern de l’Estat espanyol defensà aquesta mesura garantint que l’assegurat recuperarà el dret a 
la targeta sanitària tot d’una que torni a residir a l’Estat. 
 
L’aplicació d’aquesta mesura deixarà sense cobertura sanitària garantida i normalitzada a: 
 
· Estudiants que realitzen estudis no homologats que passin 90 dies fora de l’Estat. 
· Persones que estan cercant feina fora d’Espanya i que, durant aquest període, no n’han trobat. 
 
Tot i que és cert que un ciutadà de l’Estat espanyol pot recuperar la cobertura sanitària (per a ell i 
els seus beneficiaris) una vegada torni a residir a qualsevol comunitat autònoma de l’Estat, aquesta 
mesura deixa sense cobertura sanitària i exclosos del sistema sanitari públic els col·lectius 
anteriorment citats. 
 
Aquesta mesura no respon a cap criteri d’estalvi racional, complica la gestió burocràtica, genera 
confusió i malestar social. És una nova retallada als drets i l’accés als serveis públics, recursos de 
totes i tots, que pagam amb els nostres impostos i als que tenim dret, tothom! 
 
L’argument que dóna el Govern és la voluntat d’evitar possibles fraus. Aquest argument no és de 
pes i no justifica cap tipus de canvi radical com aquest. No és justificable que, per evitar possibles 
abusos per part d’un percentatge minoritari de la població, es modifiqui una legislació que donava 
garantia sanitària al conjunt de la població de l’Estat i limiti l’accés a cobertura a una part 
d’aquesta. 
 
Aquesta modificació realment respon a l’intent del Partit Popular de canviar de mentalitat entre la 
ciutadania. El PP ens vol fer creure que una sanitat universal ja no és possible, ja no és sostenible, ja 
no és viable, i que s’ha de passar a un sistema d’assegurats: “està assegurat qui paga seguretat 
social”. I per això va excloent, poc a poc, col·lectius: primer varen ser els immigrants, després es 
varen excloure, de determinades prestacions sanitàries, determinats col·lectius (per exemple, les 
dones lesbianes de la inseminació artificial) i ara exclou els ciutadans i ciutadanes de l’Estat 
espanyol que no resideixin a l’Estat sense tenir en compte si tenen o no feina i/o cobertura a un altre 
país, ni què passarà amb els seus familiars si continuen residint a l’Estat espanyol i no tenen 
titularitat de targeta sanitària... Volen destruir la universalitat de l’accés a la salut pública. 
 
Per altra banda, l’article 25 del nostre Estatut d’autonomia estableix que la comunitat autònoma té 
plena competència en temes de salut. Aquest article permet que el Govern de les Illes Balears ordeni 
la sanitat a les Illes Balears de la manera que consideri més adequada per a la seva població. Per la 
seva banda, Andalusia, Catalunya i Astúries defensen la seva competència i han actuat en contra 
d’aquestes mesures. 
 
Aquesta nova retallada afecta o pot arribar a afectar de forma directa veïnades i veïnats d’Artà, per 
tant aquest Ajuntament s’ha de posicionar clarament en contra d’aquesta mesura i demanar a les 
institucions de la comunitat autònoma i de l’Estat que es retiri i retorni al sistema universal de la 
sanitat pública. 



 
El Consell d’Europa ha remarcat recentment que aquesta mesura legislativa que deixa sense 
cobertura els que emigren no s’ajusta a la Carta de drets fonamentals de la UE, on s’estableix que 
qualsevol persona assegurada en un estat membre té dret a rebre assistència sanitària durant la seva 
estància en un altre estat membre. A més, segons recorda el comissari europeu d’Afers Socials, la 
legislació europea estableix que una persona pot absentar-se “temporalment” durant un període 
igual o superiors a 90 dies, sense necessitat de canviar la seva residència. 
 
Cal recordar que el nostre Ajuntament s’ha manifestat en diferents ocasions aquesta mateixa 
legislatura en solidaritat amb les persones en situació administrativa irregular, com ara en el cas de 
la moció aprovada l’any passat a proposta d’Artà Solidari, relativa a l’hospitalitat amb les persones 
immigrants a Artà; i, en general, també sobre matèria de retallades —sempre en primer lloc a costa 
dels més febles—, en el sistema estatal de salut, com ara l’aprovada al Ple de maig de 2012 a 
proposta del PSIB-PSOE, sobre el RDL de mesures urgents en matèria sanitària del Govern de 
l’Estat. 
 
Per la seva banda, el Parlament de Catalunya va aprovar el passat 17 de febrer una moció sobre la 
pèrdua de drets en matèria sanitària, amb què, així mateix, s’instava el Govern a garantir la targeta 
sanitària individual a totes les persones (les nacionals que s’absenten més de 90 dies i les persones 
en situació administrativa irregular). 
 
Per aquests motius, presentam les següents 
 
Propostes d’acord 
 
1. L’Ajuntament d’Artà rebutja la darrera modificació del text refós de la Llei de Seguretat Social 
de l’Estat, on es limita l’assistència sanitària a aquells/es espanyols/es que surtin a l’estranger 
durant més de 90 dies i estiguin en situació d’atur (de llarga durada). 
 
2. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de les Illes Balears a garantir a tota la ciutadania de les Illes 
Balears residents a qualsevol municipi de les Illes la targeta sanitària perquè puguin accedir a la 
sanitat pública normalitzada. 
 
3. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern a mantenir l’assistència sanitària a totes les persones amb 
aquesta cobertura que temporalment estiguin fora del territori de les Illes Balears. 
 
Artà, 20 de març de 2014 
 
Guillem Caldentey>> 
 
El batle (UIA) diu que hi estan d’acord i que hi votaran a favor. 
 
El Sr. Galán (PSOE) diu que també hi votaran a favor. Manifesta que és una prova més del 
desmantellament de la sanitat pública. 
 
El Sr. Gili (PI) diu que també hi votaran a favor, tot i que en el punt tres hi ha persones que 
segurament es podria matisar el “temporalment”. 
 
El Sr. Lliteras (PP) comenta que, abans d’intervenir per la resposta d’aquest punt, vol dir el següent: 
“Tres punts que totes aquestes coses se discuteixen a les Corts, al Consell i al Govern. Tres punts 
que l’Ajuntament rebutja. Sabeu que al carrer Ciutat ha caigut una dona. Vull fer una demanda forta 



a l’Ajuntament d’Artà perquè arregli d’una vegada per totes el carrer de Ciutat.” 
 
El batle li respon i li diu que procuri cenyir-se a l’ordre del dia i que, si ha de dir res d’aquesta 
qüestió, ho faci al Precs i preguntes, que per això està a l’ordre del dia. 
 
Seguidament, es passa a votació la proposta presentada i els reunits acorden, per 9 vots a favor 
(UIA, PI, PSOE i I. Verds) i 3 abstencions (PP), essent tretze el nombre legal de membres del 
consistori i dotze els assistents: 
 
1. L’Ajuntament d’Artà rebutja la darrera modificació del text refós de la Llei de Seguretat Social 
de l’Estat, on es limita l’assistència sanitària a aquells/es espanyols/es que surtin a l’estranger 
durant més de 90 dies i estiguin en situació d’atur (de llarga durada). 
 
2. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de les Illes Balears a garantir a tota la ciutadania de les Illes 
Balears residents a qualsevol municipi de les Illes la targeta sanitària perquè puguin accedir a la 
sanitat pública normalitzada. 
 
3. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern a mantenir l’assistència sanitària a totes les persones amb 
aquesta cobertura que temporalment estiguin fora del territori de les Illes Balears. 
 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal Iniciativa Verds d’Artà 
en relació a les amnisties urbanístiques impulsades pel Govern Bauzá 
   
El Sr. Caldentey llegeix i explica la moció, que, copiada literalment, diu:  
 
<<Guillem Caldentey Crego, en representació d’Iniciativa Verds d’Artà, presenta, per al seu debat i, 
si s’escau, aprovació, la següent 
 
MOCIÓ: EN RELACIÓ A LES AMNISTIES URBANÍSTIQUES IMPULSADES PEL GOVERN 
BAUZÁ 
 
Després de poc més de dos anys amb el Partit Popular al capdavant de les principals institucions — 
Govern de les Illes Balears, Consell de Mallorca i Ajuntament de Palma— Mallorca es troba en una 
situació de fragilitat territorial i ambiental sense precedents que compromet el seu futur i el de la 
seva societat. L’amenaça prové de la desregulació territorial per adobar l’especulació financera, 
amb riscos imminents d’agreujament del deteriorament ambiental i la fractura social. 
 
La crisi no ha servit per replantejar les bases del model que ha conduït Mallorca al límit de la seva 
capacitat de càrrega en molts aspectes (artificialització del territori, usos intensius del sòl, 
degradació dels espais naturals, generació de residus, consum d’aigua i energia, contaminació, etc.). 
Ans al contrari, ha esdevengut l’excusa per impulsar encara més una estratègia política perversa 
adreçada a consolidar beneficis d’uns pocs, però poderosos col·lectius i persones a costa del 
territori, el medi ambient i el benestar social. 
 
Unes polítiques que difereixen en el temps els seus efectes, de manera que abonen el terreny per a 
recollir el fruit de la destrucció en el futur, valent-se de la prepotent majoria parlamentària, a 
esquenes de la població, al marge de l’interès general i aprofitant la desinformació derivada de la 
complexitat de tota la regulació urbanística i fent servir el fals argument de la necessitat social i 
generalitzada de “recuperar” l’activitat econòmica. 
 



El Parlament ha estat l’eina per impulsar les polítiques més dures del Partit Popular en el que duim 
de legislatura. Així, el Parlament ha validat els decrets llei i lleis impulsades amb l’objectiu clar de 
sotmetre el territori i les persones als interessos econòmics i especulatius, llevant “impediments” de 
caire ambiental, democràtic i procedimental. 
 
Quan els requisits ambientals esdevenen un obstacle a la inversió (suposadament) 
 
El Govern ha consolidat per llei (Decret llei 3/2011, de 29 de juliol, de modificació dels terminis 
prevists en l’article 3 de la Llei 10/2010, de 27 de juliol, de mesures urgents relatives a 
determinades infraestructures equipaments d’interès general en matèria d’ordenació territorial, 
urbanisme i impuls a la inversió; i Decret llei 4/2013, de 21 de juny, de regulació provisional de les 
noves edificacions en nuclis residencials sense xarxa de sanejament) l’autorització de llicències 
sense clavegueram. Des de 2010 i ara fins al 2016 a Mallorca, es poden atorgar llicències per 
edificar a urbanitzacions que no tenen tots els serveis, concretament el de clavegueram. 
 
El cas, o excusa per prorrogar aquesta excepcionalitat, és que els ajuntaments, en temps de crisi, “no 
han aprovat definitivament els projectes d’urbanització o dotació de serveis de clavegueram, per 
manca de recursos, perquè el termini és insuficient o per altres circumstàncies”, tal com esmenta 
l’exposició de motius del nou decret llei. 
 
És previsible que la situació econòmica dels ajuntaments no millori gaire d’aquí a 2016 i que al 
2016 ens tornem a trobar amb una pròrroga que no farà més que consolidar una situació irregular, 
respecte dels preceptes bàsics de la Llei estatal del sòl, i allargar una problemàtica que no es té la 
intenció real de solucionar. 
 
L’objectiu de la norma està clar que no és la dotació de serveis, sinó la possibilitat de donar 
llicències sense impediments de caire ambiental, perquè, al cap i a la fi, l’evacuació correcta de les 
aigües residuals és una qüestió de gran transcendència des del punt de vista ambiental que implica 
uns costos afegits per a particulars i administracions municipals que es volen “poder evitar”. 
 
El concepte particular de “sostenibilitat” del conseller Company aplicat a l’urbanisme 
 
El conseller Company (Decret llei 2/2012, de 17 de febrer, i posterior Llei 7/2012, de 13 de juny, de 
mesures urgents per a l’ordenació urbanística sostenible) va impulsar el que probablement sigui una 
de les més greus iniciatives legislatives que s’han impulsat fins a dia d’avui en relació a l’ordenació 
urbanística. Una llei que ha estat objecte d’anàlisi per part del Govern estatal per tenir indicis 
d’inconstitucionalitat en alguns dels seus articles més conflictius. 
 
La Llei Company obri les portes a la construcció en el sòl rústic i a la desprotecció i reactivació 
d’urbanitzacions i altres projectes que actualment són ANEI o ARIP (especialment les que deriven 
de les proteccions impulsades per la Llei 4/2008): cala Carbó (Pollença), el Vilar (Pollença), cala 
Blanca (Andratx), Alcanada (Alcúdia), cala Marçal (Felanitx), Regana (Llucmajor), Can Vairet i 
Son Flor (Calvià), Montport (Andratx) i Muleta (Sóller). 
 
Altres aspectes de la Llei 4/2008 o del decret llei anterior que es modifiquen: 
 
1. Llei de camps de golf (possibilitat de tornar a permetre hotels i hotels apartament i que els golfs 
puguin sol·licitar l’extracció d’aigua potable per a reg). 
2. Possibilitat d’edificar en sòls urbans que no tenguin tots el serveis prevists a la legislació bàsica 
estatal del sòl. 
3. Per altra banda, i pel que fa al sòl rústic, amb l’excusa de facilitar l’edificació de construccions 



agrícoles o ramaderes, es podrien autoritzar nous habitatges i nous usos. 
 
La Llei introdueix també la figura dels assentaments en el medi rural, que pot suposar la legalització 
de parcel·lacions il·legals amb efectes negatius per l’extensió de la urbanització difusa més 
insostenible socioambientalment, el greuge per als no infractors i l’assumpció social de la 
indisciplina urbanística. 
 
Aquest procés d’amnistia conculca la legislació bàsica estatal (Reial decret legislatiu 2/2008, de 20 
de juny, pel qual s’aprova el text refós de la Llei del sòl i la Llei 8/2013, de 26 de juny, de 
rehabilitació, regeneració i renovació urbanes.) 
 
Quan els interessos turístics sotmeten les regles del joc urbanístic 
 
El conseller Carlos Delgado ha aconseguit plasmar les seves aspiracions personals aconseguint, 
mitjançant la nova Llei del turisme (Llei 8/2012, de 19 de juliol, del turisme de les Illes Balears), 
poder disposar totalment i absolutament de tot el territori per autoritzar sense traves, ni 
administratives ni ambientals, projectes al marge de qualsevol compliment de la legislació en 
matèria territorial i urbanística. Alguns aspectes claus de la Llei: 
 
1. Pretén subordinar la planificació territorial a l’interès turístic. 
2. Concedeix dispenses al compliment de paràmetres urbanístics adjudicats de forma arbitrària sota 
la figura de l’interès turístic i autonòmic. 
3. Afavoreix la desregulació de les autoritzacions sobre activitats turístiques i usos del sòl. 
4. Amnistia de forma escandalosa de “fòssils” urbanístics, exonerant-los del compliment de la 
norma. 
5. Sòl rústic (fins i tot protegit) obert als negocis turístics sense cap tipus de control ni urbanístic ni 
ambiental. 
6. Es possibiliten canvis d’ús afavorint les empreses d’allotjament turístic. 
7. Es rebaixen els requeriments ambientals i d’ordenació territorial per als establiments de turisme 
rural i agroturisme, en tant que se’ls deixa d’exigir la declaració d’interès general i l’avaluació 
d’impacte ambiental. 
 
Les lleis turístiques que afecten competències territorials 
 
El conseller Delgado ha demostrat ser molt aficionat a inventar-se “declaracions” (ex. “interès 
autonòmic”, “interès turístic”, “zones madures”, etc.) per tal de permetre il·legalitats urbanístiques i 
emparar-les per llei a través de decrets llei i altres iniciatives legislatives (Platja de Palma: Decret 
llei 8/2012, de 13 de juliol, de mesures urgents per a la Platja de Palma; Decret llei 1/2013, de 7 de 
juny, de mesures urgents de caràcter turístic i d’impuls de les zones turístiques madures.). 
 
Les incidències d’aquest modus operandi van molt més enllà de carregar-se el debat sobre el model 
turístic que s’enterra per les “concessions” de què es beneficien en cada cas establiments concrets 
del sector hoteler —consolidant fòssils a primera línia via Llei del turisme i permeten densificar-la 
encara amb majors alçades amb aquest nou decret. Afecten, a més, i sobretot, el model d’urbanisme 
i fins i tot d’ordenació del territori que ha de venir regulat per altres instruments i des d’un altre 
àmbit de competències que no són precisament les turístiques. 
 
En aquest cas, el conseller Delgado va encara més enllà, i via Decret Llei de mesures urgents de 
caràcter turístic i d’impuls de les zones turístiques madures, que eximeix els hotelers de la 
normativa urbanística i turística (que hauria de regir igual per a tothom), s’estén a tot el territori 
balear amb conseqüències especialment greus per al sòl rústic i protegit, on s’hi permeten 



legalitzacions, nous projectes i augments d’edificabilitat. La disposició addicional 19 de la Llei del 
turisme feia referència als grans equipaments esportius, recreatius, culturals o de qualsevol altre ús 
que contribueixin a la desestacionalització. Segons aquest redactat depenien del Pla territorial i per 
tant de la seva matriu de sòl rústic. Ara, el Decret llei incorpora una disposició transitòria (article 
14) que els permet “botar-se” el PTM. 
 
El Projecte de llei del sòl, Bauzá-Company: una amenaça per al territori 
 
El Govern Bauzá promou la urbanització dels espais naturals i rurals. Aquest és el resum de la 
Proposta de llei del sòl del Govern del Partit Popular de les Illes Balears. Gabriel Company, el 
conseller de Medi Ambient, Ordenació del Territori i Agricultura del Govern Bauzá, promou una 
Llei que legalitza les urbanitzacions i els xalets construïts als espais naturals i a la fora vila balear. 
Només a Mallorca, hi pot haver 226.590 edificacions al sòl rústic amb usos turístics i residencials. 
S’hagin construït o no legalment, el Govern Bauzá planteja legalitzar-los. Es tracta d’un greuge per 
als que han respectat la Llei fins a dia d’avui; a més, abona la delinqüència urbanística dels que 
apostaren per fer infraccions; i compromet la sostenibilitat del futur perquè elimina les “portes” de 
la ciutat al camp amb l’extensió de la ciutat difusa. La Llei 7/2012, de mesures urgents per a 
l’ordenació urbanística “sostenible”, ja va fer la feina bruta: legalitzar les parcel·lacions il·legals 
mitjançant la nova figura dels “assentaments en el medi rural”. L’Avantprojecte de la llei del sòl fa 
més passes en aquesta direcció, legalitzar els xalets al sòl rústic que els revaloritza en el mercat 
immobiliari especulatiu internacional, de compravenda i de lloguer. Els xalets augmenten el seu 
valor com actius financers, per salvar als bancs i als especuladors. Però el que es sacrifica és 
Mallorca: el territori i l’herència per als nostres descendents. És a dir, la llei del sòl és pa per avui i 
gana per demà. 
 
La nova Llei Bauzá-Company pot consolidar altres amenaces per al territori balear: 
 
- Redueix la reserva de sòl per a la construcció d’habitatges de protecció oficial, és a dir, afavoreix 
la segregació social dels rics, perquè permet que els barris es diferenciïn per classes socials, sense 
afavorir, a més, l’allotjament per als més desfavorits 
 
- Lleva competències als consells insulars per als municipis de més de 10.000 habitants, amb la qual 
cosa els seus consistoris podran aprovar els plans parcials i els plans especials que els permetran fer 
créixer el sòl urbà sense un coherència supramunicipal d’ordenació del territori. 
 
- Redueix les exigències de zones verdes als pobles, fent que deixi de ser necessari respectar la 
dotació de 5 m2 per plaça. 
 
Aquestes modificacions fan perdre seguretat jurídica a la ciutadania i afavoreixen els interessos dels 
urbanitzadors i especuladors urbanístics. 
 
La proposta de Llei del sòl del Govern Bauzá és una aposta per promoure més urbanització difusa a 
les Illes Balears. La desprotecció territorial que promou sacrifica el territori balear als mercats 
financeroespeculatius, que treuen el màxim profit de la crisi econòmica amb la compra d’immobles 
per als capitals internacionals. Es promou més creixement urbanístic difús, en contra de l’herència 
de contenció urbanística de la LEN, les “moratòries” urbanístiques i l’ordenació territorial 
sostenible. 
 
Per tot això, proposam els següents 
 
ACORDS: 



 
1. Refermar el compromís d’aquest municipi en desenvolupar un urbanisme de qualitat al servei de 
les necessitats del municipi i no dels interessos especulatius sobre el territori. En aquest sentit i 
concretament, aquest Ajuntament es compromet a: 
 
- Fer complir els requisits mínims que estableix la legislació bàsica estatal del sòl en relació als 
serveis urbanístics bàsics per a l’atorgament de noves llicències 
 
- No introduir assentaments al medi rural en el planejament municipal com a eina per a la 
legalització de parcel·lacions il·legals al sòl rústic i a treballar per assegurar el restabliment de la 
legalitat urbanística.  
 
- Combatre la legalització d’urbanitzacions “zombis” dins espais naturals. 
 
- Oposar-se a la legalització d’edificacions —de qualsevol mena, fins i tot de magatzems— al sòl 
rústic, de la disposició transitòria 10a del Projecte de llei d’ordenació i ús del sòl. 
 
- Revisar la legalitat i conveniència dels projectes de turisme rural i agroturisme i altres activitats i 
usos dins el sòl rústic municipal que ara no precisen del tràmit supramunicipal de la declaració 
d’interès general ni de l’avaluació d’impacte ambiental. 
 
- Comprometre’s a assegurar la coherència supramunicipal d’ordenació del territori exigint que la 
Llei del sòl no faci desaparèixer les competències dels consells insulars per als municipis de més de 
10.000 habitants per a l’aprovació de plans parcials i plans especials. 
 
Guillem Caldentey Crego 
Iniciativa Verds d’Artà 
 
Artà, 15 de gener de 2014>> 
 
El Sr. Caldentey afegeix un punt 2, on proposa trametre la moció al Govern de les Illes Balears, al 
Consell de Mallorca i al Parlament de les Illes Balears. 
 
El batle (UIA), respecte de la moció, vol fer una sèrie d’apreciacions:  
 
<<Per una banda, la possibilitat d’edificar en sòl urbà que no tengui tots els serveis, per a un 
ajuntament com el d’Artà és una eina útil, ja que permet que puguem atorgar llicències en sòl urbà 
consolidat, mentre es tramita la dotació de serveis. A més, en un municipi com el nostre, que no 
podem tramitar la dotació de serveis de dues urbanitzacions alhora, aquesta eina és d’utilitat. 
 
També volem dir que, respecte de la reconversió de l’activitat primària en turística, creim que és 
important, per damunt de tot, que el camp no s’abandoni i que es puguin conservar el patrimoni 
natural i patrimonial de la fora vila. I que si per això, un cop esgotada la via primària, s’ha de 
possibilitar un altre ús com l’agroturístic, mentre estigui integrat en l’entorn i no suposi un 
creixement urbanístic, també consideram que és una bona alternativa. Dit això, que consideram 
important, sí que estam d’acord en el fons de la moció quant al rebuig de les amnisties urbanístiques 
impulsades pel Govern Bauzá. Sobretot, i especialment, totalment en contra de la nova llei del sòl, 
que possibilita la legalització d’edificacions en el sòl rústic i que, tanmateix, no arregla un problema 
que s’arrossega des de fa massa temps.>>  
 
Seguidament, el batle manifesta que, per això, s’abstindran. 



 
El Sr. Galán (PSOE) diu que el primer que haurien de fer és actualitzar la moció i, després, que hi 
ha una sèrie de temes que no veuen clars, perquè combina lleis i molts de decrets llei. Sí que estan 
d’acord amb l’esperit de la moció, però entenen que dins una explotació agrària sí que hi podria 
haver una altra activitat i que, per això, s’abstindran. 
 
El Sr. Gili (PI) comenta que els seus arguments no van molt lluny dels d’UIA i PSOE i, per això, 
també s’abstindran. 
 
El Sr. Lliteras (PP) comenta que podrien xerrar, com a la moció anterior, però que simplement 
votaran en contra de la moció. 
 
El Sr. Caldentey (I. Verds) afegeix que és una eina útil per a un ajuntament com el d’Artà el fet 
d’atorgar llicències en sòl urbà sense dotació de serveis i que ho és per recaptar o per abocar aigües 
brutes a la mar. 
 
Seguidament, es passa a votació la proposta presentada, la qual no resta aprovada per 1 vot a favor 
(I. Verds), 3 vots en contra (PP) i 8 abstencions (UIA, PI i PSOE), essent tretze el nombre legal de 
membres del consistori i dotze els assistents. 
 
 
6. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de febrer i a dia 13 de març de 
2014 
 
Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents al mes de febrer i a dia 13 de març de 
2014. 
 
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
7. Precs i preguntes 
 
PARTIT POPULAR 
 
1. Com hem demanat en repetides i reiterades ocasions, quines mesures prendran per eradicar o 
eliminar les herbes i la brutícia dels carrers del nostre municipi?  
 
Resposta del batle: S’estan fent les actuacions periòdicament. 
 
2. Ens poden explicar a tota la ciutadania les converses que ha tengut el Sr. Batle respecte a la 
iniciativa d’uns veïnats per la compra d’un solar per ubicar el Punt Verd de la Colònia de Sant Pere?  

 
Resposta del batle: Sí. El passat 24 de febrer em visitaren Tomeu Amorós i Antonio Rosa, 
propietaris des Pinaret per fer l’oferta per canviar d’ubicació el Punt Verd. En resum, ens ofereixen 
34.000 euros quan es faci l’escriptura pública del solar on actualment està previst el Punt Verd, i 
78.000 euros més pagadors per meitats quan comprem el solar que hi ha devora la depuradora i 
quan comencem les obres del Punt Verd en aquell solar. A canvi, volen el compromís de 
l’Ajuntament per a què el solar actualment previst pel planejament urbanístic quedi perpètuament 
com a zona verda. Jo els dic, però, que pot haver-hi alguns emperons: 
 



a) Primer de tot, els manifest l’oposició de l’Equip de Govern a aquest canvi, ja que entenem que és 
un canvi plantejat per qüestions personals i no tècniques, el que no justificaria, de cap de les 
maneres, la modificació. Des de l’Equip de Govern, consideram que estam davant una proposta 
d’urbanisme a la carta. 
 
b) Els planteig, també, la possibilitat de poder fer una consulta als coloniers perquè puguin opinar 
sobre la ubicació i la conveniència del canvi. Aquí, Tomeu Amorós em va dir que no està a favor de 
la consulta, perquè pot estar contaminada pels diners que ofereixen els veïns des Pinaret i per la 
procedència de la majoria d’ells, estrangers. 
 
c) Segons un informe de l’arquitecta municipal, podria ser que tècnicament el canvi no fos possible, 
de manera que tampoc no es podria tirar endavant amb la proposta. 

 
3. Quant a la recollida selectiva de residus i atès que hi ha gent que no ha rebut la informació 
adequada, per motius d’idiomes o pel fet de ser segona residència o altres, tenen pensat imposar 
sancions?  

 
Resposta del batle: Sí, però només en els casos que impliqui incivisme. En cap cas a algú que es 
pugui equivocar davant ca seva. Això vol dir als incívics que deixen els residus a qualsevol banda. 

 
3.1. En cas afirmatiu, quina ordenança s’aplicaria per sancionar?  

 
Resposta del batle: L’Ordenança de neteja, deixalles i residus. Com a infracció lleu que és 
l’incompliment de qualsevol disposició de l’Ordenança. Igualment, també es pot agafar com a lleu 
que ho deixin dins les papereres (punt 5 del punt 1 de l’art. 80) o com a greu deixar els fems al 
carrer o dins les papereres (punts 5 i 7 del punt 2 de l’article 80). 

 
4. Ens podrien donar una valoració respecte del grau de col·laboració de la ciutadania respecte a la 
recollida selectiva de residus?  
 
Resposta del batle: Molt positiva. Segons les dades a diumenge 16 de març, arribàrem a un 67,6 % 
de reciclatge. 

 
5. Ens poden dir si s’ha iniciat qualque expedient sancionador referent a les defecacions de cans als 
carrers del municipi? En cas afirmatiu, quants? 

 
Resposta del batle: No. 

 
6. Atès que en premsa ha sortit un article referent a l’edifici de la plaça del Pes, podrien explicar-nos 
a tothom aquesta situació? 

 
Resposta del batle: S’ha demanat a un aparellador el projecte per poder fer les actuacions 
necessàries per resoldre el problema. 
 
7. Ens poden explicar quins han estat els motius per posar, al carrer de Sancho de la Jordana, cintes 
per minorar la velocitat dels vehicles?  

 
Resposta del batle: Per pacificar el trànsit en aquest punt. 

 
8. En consonància amb la pregunta anterior, ens poden dir quan s’eliminaran els punts negres o 
conflictius de circulació al nostre municipi?  



 
Resposta del batle: Per tal d’eliminar el punts negres, aquests s’han de declarar com a tals. Els punts 
negres han de reunir un requisits com ara un alt índex de sinistres en un temps determinat i, 
actualment, el cap de Policia no té constància de cap que es pugui definir com a punt negre. 

 
9. Tenen constància d’atacs d’animals assilvestrats a ramats d’ovelles?  

 
Resposta del batle: Sí, darrerament n’hi ha hagut un a sa Corbaia, en què el guarda rural ha 
intervingut. 

 
10. Pensen arreglar els clots dels camins rurals, especialment el camí de s’Estelrica?  

 
Resposta del batle: Quan poguem si tenim disponibilitat pressupostària. 

 
11. Pensen prendre qualque mesura per arreglar la il·luminació pública (fanals) que hi ha espenyada 
al nostre municipi?  

 
Resposta del batle: No ens consten fanals espenyats. Quan tenim la comunicació que alguna no té 
llum, l’electricista la repara de seguida. 

 
12. Té constància l’Equip de Govern de senyals verticals que estan en mal estat (velles, rovellades, 
pintades, etc.)?  

 
Resposta del batle: D’algunes. 

 
12.1. En cas afirmatiu, a què espera l’Equip de Govern a resoldre aquestes deficiències?  
 
Resposta del batle: Es van reparant poc a poc. 

 
13. Demanam a l’Equip de Govern que es condicionin els carrers de s’Estanyol.  

 
Resposta del batle: Segurament, esperarem a la dotació de serveis. 
 
 
PSOE 
 
Precs 
 
- Seguim insistint en el prec del mes de gener pel que fa a tornar a posar en marxa aquella bona 
iniciativa de crear una agenda esportiva setmanal i que fos publicada a la pàgina web.  
 
Resposta de la Sra. López (UIA): Es tendrà en compte. 

 
- Demanam a l’Equip de Govern que adeqüi més espais per realitzar les diferents activitats de 
l’Ajuntament o de les entitats ciutadanes, ja que, com ens va comentar la gerent del Teatre, la sala 
d’actes del Teatre es troba saturada d’activitats, impedint així que es puguin fer presentacions de 
llibres, reunions, etc.  
 
Resposta del batle: Es tendrà en compte. 
 
Esports 



 
- En el plenari d’11 d’abril de 2011, entre d’altres punts, es varen prendre els següents acords:  
 
<<2.1. Adjudicar a l’empresa Mateu Palmer, SL, el contracte de gestió de servei públic, per la 
modalitat de concessió amb realització d’obra prèvia i dotació d’equipament del centre esportiu es 
Pujols d’Artà, per procediment obert, oferta econòmicament més avantatjosa, diversos criteris 
d’adjudicació, per ser l’única oferta presentada i per acomplir els requisits assenyalats en els plecs 
de condicions administratives i tècniques que regeixen el contracte. 
 
2.2. Notificar a Mateu Palmer, SL, empresa adjudicatària, que ha de presentar, en el termini de 10 
dies hàbils, comptadors des de l’endemà d’haver rebut el requeriment formulat per l’òrgan de 
contractació, la documentació justificativa de disposar efectivament dels mitjans que s’hagi 
compromès a dedicar o adscriure a l’execució del contracte, de conformitat amb l’article 53.2 de la 
LCSP, i la documentació acreditativa del pagament de l’anunci o anuncis de licitació i la subscripció 
de les pòlisses que s’indiquen en el plec de condicions administratives; i d’haver constituït la 
garantia definitiva equivalent al 5 % de l’import de l’adjudicació, és a dir, del pressupost de 
despeses del primer any.>> 
 
- Es va fer aquesta notificació?   

 
Resposta de la Sra. López (UIA): Sí. 

 
<<2.3. Notificar a Mateu Palmer, SL, adjudicatària del contracte, aquest acord i citar-la per signar el 
contracte.>> 
 
- Es va fer aquesta notificació?  
 
Resposta de la Sra. López (UIA): Sí. 

 
<<2.4. Publicar la formalització del contracte de gestió de servei públic, per la modalitat de 
concessió amb realització d’obra prèvia i dotació d’equipament del centre esportiu es Pujols d’Artà, 
en el Perfil del Contractant, i publicar un anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears en el 
termini de quaranta-vuit dies, comptadors a partir de la data d’aquest acord.>> 

 
- Es va publicar la formalització del contracte?  
 
Resposta de la Sra. López (UIA): No. 

 
<<2.5. Una vegada formalitzat el contracte, presentar, per part de l’empresa contractista, el Pla de 
seguretat i salut de l’obra, ajustat a l’Estudi de seguretat i salut del Projecte, perquè l’Ajuntament 
l’aprovi, amb l’informe previ del coordinador de Seguretat i Salut, i comunicar-ho, posteriorment, a 
l’autoritat laboral. Una vegada efectuat aquest tràmit, procedir a l’acta de replanteig i a l’inici de 
l’obra.>> 
 
- Es va presentar tota aquesta documentació?  
 
Resposta de la Sra. López (UIA): Es va presentar l’Estudi de seguretat i salut en la documentació 
que forma part de l’expedient d’obres. 

 



<<2.6. Comunicar les dades bàsiques del contracte al Registre de Contractes del Sector Públic, de 
conformitat amb el què disposa l’article 308.3 de la Llei 30/2007, de 30 d’octubre, de contractes del 
servei públic.>> 

 
- Es varen comunicar aquestes dades bàsiques?  
 
Resposta de la Sra. López (UIA): No. 

 
<< Remetre a la Sindicatura de Comptes una còpia certificada del document en què s’hagi 
formalitzat el contracte, acompanyada d’un extracte de l’expedient que se’n derivi, sempre que la 
quantia del contracte excedeixi de 600.000 €. Tot això, dins dels tres mesos següents a la 
formalització del contracte.>> 

 
- En cas que fos necessari, es va remetre la còpia certificada?  
 
Resposta de la Sra. López (UIA): No. 

 
- Quina data té la llicència d’obra que es va donar a l’empresa a dalt esmentada?  
 
Resposta de la Sra. López (UIA): 02-11-2011. 
 
- Ha caducat aquesta llicència?  
 
Resposta de la Sra. López (UIA): No s’ha iniciat l’expedient de caducitat de la llicència. 

 
- Quina data té la llicència d’activitats que es va donar a la mateixa empresa?  
 
Resposta de la Sra. López (UIA): 26-10-2011. 

 
- Ha caducat aquesta llicència?  
 
Resposta de la Sra. López (UIA): No s’ha iniciat l’expedient de caducitat de la llicència. 

 
- Com ja li hem manifestat en algunes ocasions al nostre batle, li demanam que convoqui una junta 
de portaveus per tal d’aclarir tot aquest tema i trobar una solució que sigui satisfactòria per a les 
dues parts.  
 
Resposta de la Sra. López (UIA): D’acord. 

 
- Quan es triaran els membres que queden per conformar el Consell Municipal de l’Esport?  
 
Resposta de la Sra. López (UIA): Aproximadament, amb un mes i mig. 
 
- Quin procediment se seguirà?  
 
Resposta de la Sra. López (UIA):  El tècnic municipal en aquests moments està intentant aconseguir 
els contactes del major nombre de persones de cada un dels col·lectius que poden formar part del 
Consell Municipal amb l’objectiu de fer una reunió amb tots ells per tal de presentar-los el 
Reglament del Consell Municipal i per acabar d’establir el procediment per elegir aquests membres. 
Als contactes que tenguem, se’ls enviarà per correu electrònic la convocatòria de la reunió i també 



es penjarà a la web de l’Ajuntament. Un  pic que s’hagi fet la reunió, en un mes, màxim, s’elegiran 
els membres del Consell mitjançant el procediment que s’hagi elegit a la reunió. 
 
- Ja s’ha fet l’obra de construcció d’uns banys a la instal·lació hípica municipal?  
 
Resposta de la Sra. López (UIA): S’està fent. Ja s’ha fet l’acta de replanteig i actualment s’han 
encarregat les quadres prefabricades. Es va adjudicar el contracte a la Junta de Govern de 30 de 
gener, a Coexa, per un import de 21.672,10 euros més IVA i es va donar un termini de tres mesos 
per a l’execució de l’obra. 
 
- Si no s’ha fet, quan es farà? 

 
- S’ha firmat el conveni de natació escolar?  
 
Resposta de la Sra. López (UIA): Sí. 
 
- Amb quins termes s’ha signat o se signarà?  
 
Resposta de la Sra. López (UIA): Gairebé amb els mateixos de l’any passat, el canvi més 
significatiu és que s’ha inclòs dins el conveni la contractació del socorrista de l’estiu. 
 
- Si ja s’ha firmat, ens en poden fer arribar una còpia?  
 
Resposta de la Sra. López (UIA): Sí. 
 
Educació 
 
- Pel que fa a la moció que presentàrem juntament amb I. Verds allà pel mes de juliol, referent a 
l’obertura del pati de Na Caragol i també de la pista poliesportiva de l’IES Llorenç Garcias i Font, 
ens poden fer arribar els diferents informes que s’havien encarregat?  
 
El Sr. Batle respon: Sí. 
 
Hisenda 
 
- Ens poden fer arribar un llistat de tots els contractes menors que s’han adjudicat aquest any? 
 
- També ens agradaria saber els imports d’aquests menors, a qui s’han adjudicat i per quin concepte 
s’han fet. 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Enviat per correu. 

 
- Quantes modificacions de crèdit s’han fet fins ara? Per quins imports i quines són les partides 
afectades? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Enviat per correu. 

 
Sanitat 
 
- A anteriors comissions informatives ens varen comunicar que la regidoria de sanitat treballaria per 
trobar algun solar que complís les característiques per poder construir-hi un nou PAC.  



 
- S’ha trobat algun solar que compleixi les condicions necessàries?  
 
- Quin o quins? 
 
Circulació viària / Interior 
 
- Quin import es du ara recaptat, a l’any 2013, en concepte de multes de trànsit i d’estacionament?  
 
Resposta del batle (UIA): 15.905 €. 
 
- Quin import hi ha pendent de recaptar en concepte de multes de trànsit i d’estacionament?  
 
Resposta del batle (UIA): No està comptabilitzat. 
 
Festes 
 
- Quina valoració en fa de les festes dels darrers dies?  
 
Resposta del batle (UIA): Positiva. 
 
- Quina valoració en fa, de canviar la rua de dimarts a dissabte?  
 
Resposta del batle (UIA): El canvi ja es va fer el 2013, de manera que enguany s’ha continuat igual. 
 
- Es pot fer el càlcul aproximat de les comparses que varen sortir a la rua dels darrers dies de 
dimarts?  
 
Resposta del batle (UIA): No. 
 
- Va augmentar si el comparam amb el de l’any passat?  
 
Resposta del batle (UIA): No ho tenim comptabilitzat. La impressió, totalment subjectiva del 
regidor, és que enguany hi hagué més disfressats. 
 
- Hi ha qualque novetat al programa de les festes de Pasqua?  
 
Resposta del batle (UIA): No. 
 
- Quina serà l’aportació econòmica de l’Ajuntament i en què consistirà?  
 
Resposta del batle (UIA): La mateixa que al 2013 i pels mateixos conceptes: 
 
· Enllumenat i so del Sant Sopar i Davallament: 4.573,8 € 
· Publicació del pregó: 624,36 € 
· Compra de cable (Sono Music): 7,87 € 
· Sopar  de Setmana Santa (Cafeteria Sant Salvador): 1.050 € 
· Contracte corrent del Convent (Electro Hidráulica): 230,76 € 
· Contracte corrent del Convent (Electro Hidráulica): 1.281,54 € 
 
- Ja han convocat la primera reunió de la Comissió de Festes de la Colònia de Sant Pere?  



 
Resposta del batle (UIA): No. 
 
Cultura 
 
- Quin és el full que es signa de compromís i bon ús per tal de poder fer ús de les instal·lacions 
municipals? Ens en poden donar una còpia?  
 
Resposta del Sr. Gili (PI): Enviat per correu. 
 
- Quines activitats s’han preparat per al Dia del Llibre?  
 
Resposta del Sr. Gili (PI): Enviat per correu. 
 
- Quina difusió es farà i com?  
 
Resposta del Sr. Gili (PI): Es penjarà a la pàgina web, al blog, al Facebook i es repartirà la 
programació a les escoles. 

 
- L’agenda única de cultura encara està en marxa?  
 
Resposta del Sr. Gili (PI): No, es fa feina per tenir una única agenda.  
 
- Com duu el tema del Consell de la Cultura? Té intenció de posar-ho en marxa dins aquesta 
legislatura?  
 
Resposta del Sr. Gili (PI): No ho sé, una vegada decidit el futur de la Fundació i les seves funcions 
crec que s’hauran de fer alguns replantejaments. 
 
- Tendrem l’honor els patrons del Teatre d’Artà de rebre qualque convocatòria signada pel seu 
president?  
 
Resposta del Sr. Gili (PI): No ho sé, no sé si quedaran gaires convocatòries. 
 
- En quin estat es troben totes les reparacions de conservació del Teatre d’Artà, per a la qual cosa, al 
plenari passat, vàrem fer una modificació de crèdit?  
 
Resposta del Sr. Gili (PI): Pendents que la publicació esgoti el termini preceptiu.  
 
Medi Ambient 
 
- Tal com es té pressupostat, quan es traurà la plaça de tècnic de medi ambient?  
 
Resposta del batle (UIA): Quan hàgim sortit de les proves de l’administratiu i de l’oficial de policia. 
 
- Tenim alguna novetat en l’adjudicació del contracte de recollida i tractament de residus?  
 
Resposta del batle (UIA): L’acord del Ple del mes de febrer, referent a l’adjudicació del contracte de 
recollida i tractament de residus, es va notificar a les 3 empreses que varen presentar ofertes.  
 



L’empresa Melchor Mascaró, SAU, presentà el passat dia 20 un escrit indicant la seva intenció 
d’interposar un recurs especial en matèria de contractació. 
 
La UTE Urban Serveis, el passat dia 21 de març, presentà els certificats d’estar al corrent de 
pagament de les distintes administracions i prestà la garantia definitiva del contracte. 
 
- Quines incidències hi ha hagut aquests darrers dies pel que fa a la recollida selectiva de residus?  
 
Resposta del batle (UIA): Tenim dos tipus d’incidències: les que recull l’empresa, que es refereixen 
a residus que no s’han tret correctament; i la dels ciutadans, que ens fan arribar que no s’han recollit 
els seus residus. De les primeres, les més importants són incidències en terra de ningú. Això és, en 
papereres o cantons que no corresponen a cap domicili concret. De les segones, n’hi ha de diverses, 
però no són sempre iguals. 
 
- Quines són les principals dificultats que tenen els ciutadans per adaptar-se a aquest nou sistema de 
recollida?  
 
Resposta del batle (UIA): Actualment ja n’hi ha poques. Alguns comerços, especialment bars i/o 
restaurants, encara no han adaptat la gestió dels seus negocis al nou sistema i això els provoca 
alguns entrebancs. 
 
- Com es gestiona cada una de les incidències o dificultats que tenen els nostres ciutadans pel que fa 
a la recollida de residus?  
 
Resposta del batle (UIA): Les que ens marca l’empresa que fa la recollida són dirigides a les dues 
educadores ambientals de l’empresa Gram, que van a visitar els que provoquen la incidència i els 
expliquen com han d’actuar. Les que ens fan arribar els ciutadans són remeses directament a 
l’empresa, que és qui les gestiona. 
 
- S’ha reforçat el servei d’atenció al ciutadà per tal que puguem donar una sortida ràpida a les seves 
dificultats?  
 
Resposta del batle (UIA): Amb les dues educadores ambientals. 
 
Interior 
 
- Creim que la nostra pàgina web ja s’ha quedat una mica obsoleta i falta adaptar-se als nous temps, 
no creu que ja és hora que es prenguin les mesures oportunes per tal de poder donar sortida a aquest 
tema?  
 
Resposta del batle (UIA): Primer s’haurà de definir què volem. Passa que, de moment, no està feta. 
 
- Fa temps que varen dir que el Consell de Mallorca pagaria o ajudaria a dissenyar una nova pàgina 
web. Com està aquest tema?  
 
Resposta del batle (UIA): Sí. Ens fa falta definir-los-ho. 
 
- Ens poden fer arribar una còpia del contracte de subministrament d’equipament informàtic i 
targetes RFID amb AT4 Net Internet y Comunicación, SL?  
 



Resposta del batle (UIA): Al contracte, hi figura en l’acta de la Junta de Govern Local de 23 de 
gener de 2014. 
 
- Ens poden fer arribar una còpia del contracte de servei per al desenvolupament d’un programari 
(“software”) a mida: aplicació de gestió d’ArtàCard targeta ciutadana, amb AT4 Net Internet y 
Comunicación, SL?  
 
Resposta del batle (UIA): Al contracte, hi figura en l’acta de la Junta de Govern Local de 23 de 
gener de 2014. 
 
- Ja està en marxa el sistema de control d’accés d’entrades i sortides del personal?  
 
Resposta del batle (UIA): No. 
 
- La productivitat es paga? Amb quin criteri?  
 
Resposta del batle (UIA): Sí. Amb el mateix que es paga des que hi ha l’actual conveni signat. 
 
- Ens poden fer una primera valoració de les diverses actuacions del policia tutor?  
 
Resposta del batle (UIA): És prest per fer valoracions amb motiu, ja que encara no hi ha temps 
suficient per engegar una feina tan complexa. 
 
- Quina disponibilitat mensual té el policia tutor en horari lectiu?  
 
Resposta del batle (UIA): Pel que fa a les hores lectives, varien en funció de la disponibilitat de 
l’agent en qüestió i dels serveis que té. Hi ha mesos en que té més disponibilitat que en d’altres. 
Actualment pot canviar tots els torns, sempre que hi hagi el serveis mínims coberts (dos agents). 
S’ha de dir que, quan es va començar, ja se sabia que hi hauria el “handicap” que no hi hauria total 
disponibilitat i potser encara no s’ha pogut desenvolupar del tot el programa. 
 
Joventut 
 
- Ens poden fer arribar la memòria de 2013 d’activitats i l’avaluació del servei i les propostes de 
millora que s’han fet?  
 
Resposta del batle (UIA): Sí. 
 
Urbanisme 
 
- Ens poden dir quines són les voravies que s’estan arreglant actualment amb càrrec al pressupost 
municipal?  
 
Resposta del batle (UIA): Actualment, les del carrer d’Anselm Turmeda. 
 
- Quin import duim gastat amb aquestes reparacions?  
 
Resposta del batle (UIA): No ho sabem, perquè és de material divers que no tenim separat en 
factures concretes. 
 
- Quin criteri se segueix per tal de dictaminar quines aceres s’han d’arreglar?  



 
Resposta del batle (UIA): Seguretat o abandonament. 
 
- No creu vostè que aquesta actuació és un greuge comparatiu amb aquelles persones que, per tal de 
tenir el final d’obra, se’ls va obligar a fer la voravia i pagar-la al seu càrrec?  
 
Resposta del batle (UIA): No. 
 
- Alguns dels propietaris dels expedients de disciplina urbanística que varen esser dictaminats pel 
Ple d’aquest Ajuntament han donat compliment de forma voluntària als acords de plenari?  
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Han presentat sol·licitud de llicència urbanística per demolir el 
tancament existent i fer-lo de nou d’acord amb la normativa (RGE: 5044 11/03/2014), exp. d’obres 
28/2014. 
 
- Per tal d’arreglar camins dins el parc natural, és necessari tenir algun tipus de permís de 
l’Ajuntament? En cas afirmatiu, s’ha sol·licitat aquest permís? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): En aquests moments no dispòs d’aquesta informació. Divendres 
tenc reunió al Departament i ho demanaré. 

 
 

INICIATIVA VERDS  
 
PRECS                    
 
- Demanam que es facin públiques les relacions mensuals de despeses dels regidors de l’Equip de 
Govern originades en l’exercici del seu càrrec (telèfon, dietes, maquinari, mòbils, etc.).  
 
Resposta del batle (UIA): Es tendrà en compte. 
 
- Demanam novament, si encara no s’ha fet, que es doni inici als tràmits necessaris per tal 
d’habilitar, com a zona d’esbarjo i ús amb presència permesa als cans, l’espai municipal que hi ha 
entre el Parc de Bombers d’Artà i el torrent.  
 
Resposta del batle (UIA): En poder. 
 
- Demanam que, a la vista que les diferents llicències atorgades als promotors d’un habitatge 
unifamiliar amb piscina en la parcel·la 405 del polígon 3 ja no tenen possibilitat de pròrroga, 
s’iniciïn a la major brevetat possible, els corresponents expedients de caducitat. Així mateix, que 
s’incoï expedient per la Protecció de la Legalitat Urbanística atès que s’hi han vist incomplides 
diferents condicions previstes en les llicències, per exemple, una aportació prèvia de grans 
quantitats de terra a l’inici de les obres actualment existents per tal d’augmentar la cota natural del 
terreny, segons consta en el document Acta d’inspecció dels Serveis d’Urbanisme del Consell de 
Mallorca de 16 de març de 2010, inclosa en escrit del director gerent de l’Agència de Protecció de 
la Legalitat Urbanística i Territorial de Mallorca de 13 de maig de 2010, i que va tenir entrada en 
aquest Ajuntament dia 24 de mateix del mateix any. 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Es tendrà en compte. 
 
PREGUNTES 



 
Participació ciutadana 
 
- Hi ha alguna previsió que el Reglament de participació ciutadana sigui revisat durant la present 
legislatura?  
 
Resposta del batle (UIA): De moment, no. 
 
- En la consulta que es va fer el mes de febrer per a “triar els projectes” a presentar per 
l’Ajuntament davant del Consell, quants de vots totals hi hagué? 
 
Resposta del batle (UIA): 466. 
 
- Quants de vots a través de les urnes, i quants mitjançant formulari electrònic?  
 
Resposta del batle (UIA): Per Internet 293 i presencialment 173. 
 
- Pel que fa al projecte suposadament triat “pel poble d’Artà”, quants de vots va rebre i, d’aquests, 
quants de vots mitjançant urna i quants mitjançant formulari electrònic?  
 
Resposta del batle (UIA): Per Internet 117 i presencials 61. 
 
- Sabeu a què s’apuja el pressupost per dur a terme aquest projecte?  
 
Resposta del batle (UIA): 201.160,94 euros. 
 
Moció relativa a la “Sanció dels immobles permanentment desocupats propietat d’entitats 
financeres i altres grans empreses”, aprovada el passat mes de febrer 
 
- Quines mesures s’han pres per tal de donar compliment a aquest acord del Ple?  
 
Resposta del batle (UIA): S’ha tramès la certificació de l’acord del Ple a la Presidència de la 
comunitat autònoma de les Illes Balears. 
 
Moció relativa a “Declarar il·legítims part dels interessos dels préstecs ICO del Pla de 
pagament als proveïdors”, aprovada el mes de juliol de 2013 
 
- Quines mesures s’han pres per tal de donar compliment a aquest acord del Ple?  
 
Resposta del batle (UIA): Cap, encara. 
 
Moció relativa a la “Implantació d’un sistema de millora de les condicions de netedat a les 
colònies de nidificació de cabot sobre la via pública del terme municipal d’Artà”, aprovada el 
mes de juliol de 2013 
 
- Quines mesures s’han pres per tal de donar compliment a aquest Acord del Ple?  
 
Resposta del batle (UIA): Cap, encara. 
 
Moció aprovada el passat mes de novembre, relativa a “Instar el batle d’Artà a promoure la 
revisió d’ofici dels expedients de contractació pels quals es va adjudicar de manera externa a 



l’exarquitecte municipal la redacció i direcció de diferents obres, com ara les d’embelliment i 
pavimentació dels carrers de Ciutat i d’Antoni Blanes, de remodelació del Cementeri 
Municipal d’Artà i de construcció del Poliesportiu Municipal d’Artà, amb declaració de 
nul·litat dels actes, si s’escau, i depuració de responsabilitats” 
 
- Quines mesures s’han pres per tal de donar compliment a aquest acord del Ple?  
 
Resposta del batle (UIA): Cap, encara. 
 
Urbanisme: disciplina urbanística 
 
- A la sessió plenària de dia 24 de setembre de 2013 es va acordar ordenar el restabliment de la 
legalitat urbanística infringida, per unes obres consistents en “Moviments de terra que ocupen 
aproximadament 1.500 m2 i que consisteixen en rebaixar una part elevada de la parcel·la”, de 
conformitat amb l’establert en l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i en 
tramitació de l’expedient 18/2012. 
 
- S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’ordre anteriorment 
esmentada?  
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Segons l’informe del zelador d’obres de 28 de gener de 2014, 
s’indica que no s’observen actuacions de restabliment de la legalitat. 
 
- Si no, i a la vista de l’establert en la mateixa Llei, en el seu art. 68 (a saber: “Finalitzat el termini 
determinat per l’Administració per tal que l’interessat dugui a terme les actuacions de reposició de 
les coses a l’estat anterior a la comissió de la infracció, si aquestes actuacions no s’havien duites a 
terme, l’Administració actuant optarà, en el termini màxim d’un mes, entre l’execució subsidiària o 
l’atorgament d’un nou termini per a la realització de les actuacions necessàries per part de 
l’inculpat. L’incompliment d’aquest nou termini se sancionarà amb la multa que correspongui a la 
infracció originària, imposada en el seu grau màxim i a l’obertura del període d’un mes perquè 
l’Administració opti per concedir nou termini d’execució per a l’interessat o per a l’execució 
subsidiària. Les actuacions successives d’incompliment es resoldran d’acord amb aquesta mateixa 
norma.”), quina ha estat l’actuació municipal?  
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 
 
- Si és cap, per quin motiu? 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de 
tramitació en què es troba, a hores d’ara, aquest expedient? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què 
s’hauria de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 
 
- A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el 
corresponent expedient sancionador? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): La valoració de les obres és de 8.930,00 €. 
 



- A la sessió plenària de dia 24 de setembre de 2013 es va acordar ordenar el restabliment de la 
legalitat urbanística infringida, per unes obres consistents en “Ampliació de planta soterrani (140 m2 
aprox.) i canvi d’ús a habitatge”, entre d’altres, de conformitat amb l’establert en l’art. 67.1 de la 
Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i en tramitació de l’expedient 16/2012. 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): S’ha d’entendre que és refereix a l’expedient 19/2012. 
 
- S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’ordre anteriorment 
esmentada? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Segons l’informe del zelador d’obres de 28 de gener de 2014, 
s’indica que no s’observen actuacions de restabliment de la legalitat. 
 
- Si no, i a la vista de l’establert en la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), quina 
ha estat l’actuació municipal? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 
 
- Si és cap, per quin motiu? 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de 
tramitació en què es troba, a hores d’ara, aquest expedient? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què 
s’hauria de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 
 
- A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): La valoració de les obres és de 177.361,17 €. 
 
- A la sessió plenària de dia 24 de setembre de 2013 es va acordar ordenar el restabliment de la 
legalitat urbanística infringida, per unes obres consistents en “Construcció de rampa 
d’aproximadament 1 m2 sobre la voravia pública”, de conformitat amb l’establert en l’art. 67.1 de la 
Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i en tramitació de l’expedient 22/2012. 
 
- S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’ordre anteriorment 
esmentada? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Segons l’informe del zelador d’obres de 28 de gener de 2014, 
s’indica que no s’observen actuacions de restabliment de la legalitat. 
 
- Si no, i a la vista de l’establert en la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), quina 
ha estat l’actuació municipal? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 
 
- Si és cap, per quin motiu? 
 



- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de 
tramitació en què es troba, a hores d’ara, aquest expedient? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què 
s’hauria de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Segons em consta, en la mateixa situació que al mes anterior. 
 
- A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): La valoració de les obres és de 107,00 €. 
 
- A la sessió plenària de dia 24 de setembre de 2013 es va acordar ordenar el restabliment de la 
legalitat urbanística infringida, per unes obres consistents en “Piscina de fusta d’aproximadament 
25 m2”, de conformitat amb l’establert en l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i 
en tramitació de l’expedient 25/2012. 
 
- S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’ordre anteriorment 
esmentada? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Segons l’informe del zelador d’obres de 28 de gener de 2014, 
s’indica que no s’observen actuacions de restabliment de la legalitat. 
 
- Si no, i a la vista de l’establert en la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), quina 
ha estat l’actuació municipal? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 
 
- Si és cap, per quin motiu? 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de 
tramitació en què es troba, a hores d’ara, aquest expedient? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què 
s’hauria de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 
 
- A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): La valoració (2) de les obres és de 7.226,72 €. 
 
- A la sessió plenària de dia 24 de setembre de 2013 es va acordar ordenar el restabliment de la 
legalitat urbanística infringida, per unes obres consistents en la “Transformació de magatzem en 
habitatge”, de conformitat amb l’establert en l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina urbanística, 
i en tramitació de l’expedient 26/2012. S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en 
compliment de l’ordre anteriorment esmentada? 



 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Segons l’informe del zelador d’obres de 28 de gener de 2014, 
s’indica que no s’observen actuacions de restabliment de la legalitat. 
 
- Si no, i a la vista de l’establert en la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), quina 
ha estat l’actuació municipal? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 
 
- Si és cap, per quin motiu? 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de 
tramitació en què es troba, a hores d’ara, aquest expedient? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): S’ha dictat i notificat l’ordre de demolició. Han interposat 
contenciós sobre l’acord d’ordre de demolició del Ple. El judici serà el 3 de novembre de 2015, a les 
9.30 h. 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què 
s’hauria de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 
 
- A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): La valoració  de les obres és de 42.233,73 €. 
 
- A la sessió plenària de dia 29 d’octubre de 2013 es va acordar ordenar el restabliment de la 
legalitat urbanística infringida, per unes obres consistents en “A una edificació existent de 23 m2 
aprox., s’ha canviat la coberta, s’ha referit en part i s’ha tapiat la porta d’entrada per fer dues 
obertures noves” (sic) entre d’altres, de conformitat amb l’establert en l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, 
de disciplina urbanística, i en tramitació de l’expedient 27/2012. Quin termini se li va donar a 
l’infractor per al restabliment ordenat, i quan va ser notificat aquest? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): 2 mesos a comptar des que es concedís la llicència de demolició. 
Es va notificar el 6 de novembre de 2013. 
 
- S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’Ordre anteriorment 
esmentada? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Segons l’informe del zelador d’obres de 28 de gener de 2014, 
s’indica que no s’observen actuacions de restabliment de la legalitat. 
 
- Si no, i a la vista de l’establert en la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), quina 
ha estat l’actuació municipal? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 
 
- Si és cap, per quin motiu? 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de 
tramitació en què es troba, a hores d’ara, aquest expedient? 



 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què 
s’hauria de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 
 
- A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): La valoració de les obres és de 2.954,91 €. 
 
- A la sessió plenària de dia 29 d’octubre de 2013 es va acordar ordenar el restabliment de la 
legalitat urbanística infringida, per unes obres consistents en “Ampliació del restaurant d’un hotel 
en aproximadament 25 m2 amb estructura metàl·lica, coberta de xapa imitant teules i tancaments de 
vidre”, de conformitat amb l’establert en l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i 
en tramitació de l’expedient 29/2012. Quin termini se li va donar a l’infractor per al restabliment 
ordenat, i quan va ser notificat aquest? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): 1 mes a comptar des de la concessió de la llicència de demolició. 
Es va notificar el 5 de novembre de 2013. 
 
- S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’Ordre anteriorment 
esmentada?  
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Segons l’informe del zelador d’obres de data 28 de gener de 2014, 
s’indica que no s’observen actuacions de restabliment de la legalitat. 
 
- Si no, i a la vista de l’establert en la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), quina 
ha estat l’actuació municipal? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 
 
- Si és cap, per quin motiu? 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de 
tramitació en què es troba, hores d’ara, aquest expedient? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Esta dictada i notificada l’ordre de demolició. Han presentat 
recurs administratiu de reposició contra l’ordre de demolició (RGE 8995 de 03/12/2013). 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què 
s’hauria de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 
 
- A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): La valoració de les obres és de 6.316,80 €. 
 
- A la sessió plenària de dia 29 d’octubre de 2013 es va acordar ordenar el restabliment de la 
legalitat urbanística infringida, per unes obres consistents en “Reforma de caseta existent de 28 m2, 
conversió d’aljub de 15 m2 en habitatge i ampliació d’habitatge de 24 m2”, de conformitat amb 



l’establert en l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i en tramitació de l’expedient 
30/2012. Quin termini se li va donar a l’infractor per al restabliment ordenat, i quan va ser notificat 
aquest? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): 3 mesos a comptar des de la concessió de la llicència de 
demolició, que s’havia de demanar en el termini d’un mes. Es va notificar el 5 de novembre de 
2013. 
 
- S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’Ordre anteriorment 
esmentada?  
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Segons l’informe del zelador d’obres de data 28 de gener de 2014, 
s’indica que no s’observen actuacions de restabliment de la legalitat. 
 
- Si no, i a la vista de l’establert en la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), quina 
ha estat l’actuació municipal? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 
 
- Si és cap, per quin motiu? 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de 
tramitació en què es troba, a hores d’ara, aquest expedient? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Han presentat recurs de reposició contra l’ordre de demolició 
dictada pel Ple (RGE 9064 de 04/12/2013). S’ha de fer constar que, per error, en el mes de gener es 
va respondre que el recurs presentat era un contenciós administratiu, quan en realitat es tracta d’un 
recurs de reposició. 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què 
s’hauria de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 
 
- A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): La valoració de les obres és de 32.789,95 €. 
 
- A la sessió plenària de dia 29 d’octubre de 2013 es va acordar ordenar el restabliment de la 
legalitat urbanística infringida, per unes obres consistents en “Tancament de la parcel·la 
d’aproximadament 230 m2 amb pals metàl·lics i reixeta no autoritzada per la normativa, part sobre 
mur de pedra existent (aprox. 90 m2) i part de tot reixeta (aprox. 90 m2)” (sempre, sic), de 
conformitat amb l’establert en l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i en 
tramitació de l’expedient 31/2012. Quin termini se li va donar a l’infractor per al restabliment 
ordenat, i quan va ser notificat aquest? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): 2 mesos a comptar des de la concessió de la llicència de 
demolició, que s’havia de demanar en el termini d’un mes. 
 
- S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’Ordre anteriorment 
esmentada? 
 



Resposta de la Sra. Maria (UIA): Han presentat sol·licitud de llicència urbanística per demolir el 
tancament existent i fer-lo de nou d’acord amb la normativa (RGE 5044 d’11/03/2014), exp. d’obres 
28/2014. 
 
- Si no, i a la vista de l’establert en la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), quina 
ha estat l’actuació municipal? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 
 
- Si és cap, per quin motiu? 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de 
tramitació en què es troba, a hores d’ara, aquest expedient? 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què 
s’hauria de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 
 
- A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): La valoració de les obres és de 2.285,90 €. 
 
- A la sessió plenària de dia 26 de novembre de 2013 es va acordar ordenar el restabliment de la 
legalitat urbanística infringida, per unes obres consistents en “Construcció d’habitatge de 96 m2 
amb planta baixa aprox. de 80 m2 i planta pis aprox. de 16 m2” (sempre, sic), de conformitat amb 
l’establert en l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i en tramitació de l’expedient 
32/2012. Quin termini se li va donar a l’infractor per al restabliment ordenat, i quan va ser notificat 
aquest? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): 5 mesos a comptar des de la concessió de la llicència de 
demolició, que s’havia de demanar en el termini d’un mes. 
 
- S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’Ordre anteriorment 
esmentada? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Segons l’informe del zelador d’obres de 28 de gener de 2014, 
s’indica que no s’observen actuacions de restabliment de la legalitat. 
 
- Si no, i a la vista de l’establert en la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), quina 
ha estat l’actuació municipal? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 
 
- Si és cap, per quin motiu? 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de 
tramitació en què es troba, a hores d’ara, aquest expedient? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): S’ha dictat i notificat l’ordre de demolició. 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què 



s’hauria de trobar, a hores d’ara, aquest expedient?  
 
- A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): La valoració de les obres és de 60.430,06 €. 
 
- A la sessió plenària del passat mes de febrer es varen retirar de la discussió i, si s’esqueia, 
aprovació, dues propostes d’acord de demolició. En quin estat es troben actualment els respectius 
expedients?  
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Per decret de Batlia d’avocació de competències de 13/03/2014, el 
batle recuperà la competència fins aleshores delegada en el Ple per dictar ordres de demolició. La 
instructora dels expedients signà, en data de 14 de març, una “proposta de la instructora al batle 
d’ordre de demolició” i firmada pel batle, que l’ha rebuda. 
 
Urbanisme: expedients (sancionadors i de demolició) en custòdia dels jutjats de Manacor 
 
- Segons ens informà la regidora d’Urbanisme el mes passat, s’havia rebut còpia d’un expedient, 
relatiu a unes obres encara no prescrites ni prescriptibles. Què s’ha fet amb aquest expedient? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): S’ha posat a disposició del regidor (Guillem Caldentey) que 
sol·licità tenir-ne accés. 
 
Urbanisme: tribunals 
 
– Es coneix què ha costat a l’Ajuntament el procediment judicial que va finalitzar amb Sentència de 
5 de gener de 2011 del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 3 i Interlocutòria del mateix Jutjat de 
21 de febrer de 2013? 
 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Pel que em consta, l’advocat no ens ha presentat minuta. 
 
Edificis i espais municipals / Patrimoni 
 
- Propietat del recinte i murades de Sant Salvador. Quines passes s’han donat, en relació amb aquest 
espai, respecte de la seva titularitat?  
 
Resposta del batle (UIA): S’ha tramès part de l’informe de l’historiador al Registre de la Propietat; i 
ens han contestat que es pot tramitar el procés per inscriure els dos béns en el Registre de la 
Propietat. Ens han remès l’expedient per fer-ho; s’ha traduït i s’ha de tramitar. 
 
- Moció aprovada el passat mes de novembre, relativa a “Instar el batle d’Artà a promoure la revisió 
d’ofici dels expedients de contractació pels quals es va adjudicar de manera externa a l’exarquitecte 
municipal la redacció i direcció de diferents obres, com ara les d’embelliment i pavimentació dels 
carrers de Ciutat i d’Antoni Blanes, de remodelació del Cementeri Municipal d’Artà i de la 
construcció del Poliesportiu Municipal d’Artà, amb declaració de nul·litat dels actes si s’escau, i 
depuració de responsabilitats”.  
 
Resposta del batle (UIA): Pregunta ja contestada. 
 
- Què s’ha fet en relació amb la moció aprovada per unanimitat per aquest Ple el mes de juliol de 



2012, relativa a la sentència sobre el Conveni urbanístic del Poliesportiu de la Colònia de Sant 
Pere?  
 
Resposta del batle (UIA): Encarregar l’informe jurídic. 
 
- Atesa la moció aprovada per aquest Ple el mes de juliol passat, relativa a adequar els patis de Na 
Caragol com a zona d’esbarjo fora d’horari escolar, quines mesures heu pres?  
 
Resposta del batle (UIA): De Na Caragol, cap encara. 
 
- Pensau tirar endavant el projecte de senyalització de les platges?  
 
Resposta del Sr. Gili (PI): Sí.  
 
- Quan?  
 
Resposta del Sr. Gili (PI): Hi estam fent feina, no tenim un calendari definit. 
 
- Si és afirmatiu, en quina fase es troba i quin és el calendari previst d’implantació d’aquesta 
senyalística? 
 
- Heu rebut resposta de Demarcació de Costes, en relació amb l’esllavissada produïda a 
Caloscamps, que posa en risc el camí de Caloscamps a l’alçada del seu tram final i, possiblement, la 
seguretat de les persones que hi circulen? 
 
- Si és negatiu, pensau insistir-hi? 
 
- Li donau importància? 
 
- El passat mes de maig, s’inaugurava, també en el Museu Regional d’Artà, l’exposició “Miquel 
Barceló. Les tendes desmuntades o el món desconegut de la percepció”, al voltant d’un exemplar 
del Llibre dels cecs. Encara funciona l’exposició?  
 
Resposta del Sr. Gili (PI): Sí. 
 
- Quan es desmunti l’exposició, o si ja ha estat desmuntada, on es conservarà el llibre?  
 
Resposta del Sr. Gili (PI): No està decidit. 
 
- Teniu algun projecte en relació amb l’exemplar del Llibre de l’oceà?  
 
Resposta del Sr. Gili (PI): No. 
 
- S’ha fet res en el sentit d’aclarir la propietat d’aquestes dues peces?  
 
Resposta del Sr. Gili (PI): No. 
 
- Aquests llibres estan inventariats (Inventari Municipal de Béns)?  
 
Resposta del Sr. Gili (PI): No. 
 



- Es continua inventariant (Inventari Municipal de Béns) la col·lecció municipal d’art?  
 
Resposta del Sr. Gili (PI): S’hi fan feines puntuals. 
 
- És obligatòria aquesta tasca d’inventari (Inventari Municipal de Béns)?  
 
Resposta del Sr. Gili (PI): Sí. 
 
- Hi ha algun programa previst per enguany de mesures de conservació, emmagatzemament adequat 
 i/o restauració de les obres, almenys d’aquelles en pitjor estat?  
 
Resposta del Sr. Gili (PI): Encara no. 
 
- Què s’ha fet en relació amb la nostra proposta, exposada en reiterades ocasions, de possibilitar que 
el dossier de premsa publicat al blog del Servei Municipal de Biblioteques sigui accessible, en la 
seva totalitat, per a tothom?  
 
Resposta del Sr. Gili (PI): Dotar-la econòmicament en el pressupost per tal de poder dur-la a terme. 
 
Medi ambient: animals de companyia 
 
- Es manté la intenció d’efectuar alguna campanya informativa en relació amb l’Ordenança 
municipal reguladora de la convivència, la defensa i la protecció animal en l’entorn humà?  
 
Resposta del Sr. Gili (PI): S’estudiarà. 
 
- Es manté la intenció de promoure la marca “Artà, poble amic dels animals de companyia”, o “Artà 
Pet friendly town”?  
 
Resposta del Sr. Gili (PI): S’hi està fent feina. 
 
- Si és positiu en relació a alguna d’aquestes preguntes, què s’ha fet i/o què es pensa fer, i quan?  
 
Resposta del Sr. Gili (PI): S’han fet un sèrie de fulletons informatius i la propera passa és parlar 
amb l’iniciativa privada per saber fins a quin punt estan interessats en el projecte, no tenim una data 
definida per fer la reunió. 
 
Medi ambient: espais naturals protegits 
 
- Ha rebut resposta l’Ajuntament, en relació a la reclamació exposada al Ministeri de Medi Ambient 
en la mateixa moció, en el sentit de “[d]el manteniment de les obres ja efectuades corresponents a la 
Fase I del projecte “Ordenación del uso público y protección del litoral y dunar de Sa Canova (Artà-
Illes Balears), fase I y fase II”, així com dur a terme la totalitat del projecte amb totes les seves 
Fases”? 
 
- Si és negatiu, s’ha insistit en la formulació de la reclamació? 
 
- Si és positiu, quan i en quin sentit? 
 
- La considerau satisfactòria? 
 



Interior (Policia) 
 
- Dia 25 de novembre Diario de Mallorca publicava una notícia que tenia per títol “Treinta y ocho 
ayuntamientos de las islas no retiran puntos a los infractores de tráfico”, fent-se ressò de crítiques 
molt dures de la delegada provincial de Trànsit, especialment a un total de 19 ajuntaments de totes 
les illes, incloent-hi el nostre, que no ho farien, bé per desídia, bé “per manca de voluntat dels 
batles”, perquè podria ser una decisió “impopular”. Està, a hores d’ara, implantat o no, el sistema de 
manera que la Policia Local pugui fer també aquest tràmit? 
 
- Si és positiu, des de quan?  
 
Resposta del batle (UIA): No. 
 
- Des de 2012 (amb la detecció del fet que el 2n cap de la Policia Local de llavors, no ho podia ser 
per no ser oficial), que es tracta la qüestió de la necessitat de proveir una de les places vacants 
d’oficial de la Policia Local. En quin punt es troba el procediment?  
 
Resposta del batle (UIA): S’ha fet la constitució del Tribunal i dia 28 de març es durà a terme la 
prova de coneixements del terme municipal, darrera prova per poder qualificar la fase de concurs. 
 
- S’ha constituït el Tribunal?  
 
Resposta del batle (UIA): Sí, el passat dia 6 de març. 
 
- Hi ha hagut algun recurs?  
 
Resposta del batle (UIA): Hi ha hagut un escrit d’al·legacions a la llista d’admesos. 
 
- Si és positiu, s’ha respost?  
 
Resposta del batle (UIA): Encara no. 
 
- Si és positiu, es fa alguna valoració del fet que s’hagi presentat algun recurs?  
 
Resposta del batle (UIA): No. 
 
 
Acords 
 
1. Una vegada feta la correcció demanada per la Sra. Maria en l’acta de dia 11 de desembre de 
2013, acordar, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i dotze els 
assistents, aprovar l’acta de dia 11 de desembre de 2013. 
 
2. Acordar, per 9 vots a favor (UIA, PI, PSOE i I. Verds) i 3 abstencions (PP), essent tretze el 
nombre legal de membres del consistori i dotze els assistents: 
2.1. Aprovar provisionalment la creació del fitxer de dades de caràcter personal anomenat “Policia 
Local - Dispositiu de Recursos per a Agents (DRAG)”, el qual ha de quedar redactat de la manera 
següent: 
<<Fitxer “Policia Local – DRAG”  
- Finalitat del fitxer i usos previstos: gestió del personal de la Policia Local i gestió dels serveis de 
la Policia Local (serveis, atestats, documents, tràmits, expedients administratius en general en 



l’àmbit de les funcions del cos, tractament de les dades del personal). 
- Persones o col·lectius sobre els quals es pretén obtenir dades o que estan obligats a subministrar-
les: personal de la Policia Local, persones físiques i jurídiques administrades i vehicles. 
- Procediment de recollida de les dades: per actuacions derivades de la pròpia Policia Local i per 
entrevistes, formularis i documents elaborats o emplenats per la persona interessada.  
- Procedència de les dades: de la persona interessada o del seu representant legal, d’entitats privades 
i d’administracions públiques. 
- Estructura bàsica del fitxer i descripció dels tipus de dades inclosos:  
a) Personal de la Policia Local: nom i cognoms, DNI o altre document d’identificació, ingrés, data 
de naixement, lloc de naixement, pare, mare, edat, jubilació, funcions, número d’agent, secció 
adscrita, règim econòmic de plusos laborals, adreça, adreça de correu electrònic, telèfon i imatge. 
b) Persones físiques: nom i cognoms, DNI/NIE o altre document d’identificació, àlies, sexe, data de 
naixement, lloc de naixement, pare, mare, avisos i observacions personals, adreça de correu 
electrònic, adreça, telèfon, annex de documents i fotografies digitals. 
c) Persones jurídiques: nom social, CIF, activitat, aforament, adreça, telèfon, adreça de correu 
electrònic, titular (dades de persona física). 
d) Vehicles: matrícula, marca, model, color, número de bastidor, tipus de vehicle, combustible, país, 
avisos en relació al vehicle. 
- Sistema de tractament utilitzat en l’organització: manual i automatitzat. 
- Caràcter de les dades: les dades són de caràcter obligatori per a l’acompliment de la finalitat del 
fitxer. 
- Cessions i transferències de dades previstes: a cossos i forces de seguretat, ministeri fiscal, jutjats i 
magistratura per prevenir, investigar i perseguir delictes i faltes. 
- Transferències internacionals de dades: no previstes. 
- Òrgan responsable del fitxer: Batlia l’Ajuntament d’Artà, com a representant de l’Ajuntament. 
- Servei on exercir els drets d’accés, rectificació, cancel·lació i oposició: es podran exercitar els 
drets d’accés, rectificació, cancel·lació i oposició en els termes establerts a la legislació vigent sobre 
protecció de dades, mitjançant escrit presentat en el Registre de l’Ajuntament o a l’adreça 
electrònica lopd@arta.cat. 
- Nivell de mesures de seguretat: alt. 
- Responsable de gestió del fitxer: Ajuntament d’Artà.>> 
2.2. Concedir audiència prèvia a les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores 
i usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre municipal 
d’associacions veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 
2.3. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB i en el tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament, l’acord provisional durant el termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de 
l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si transcorre el període d’exposició pública 
sense que s’hagin presentat reclamacions, els acords provisionals es consideraran aprovats 
definitivament. 
2.4. Inscriure, després de realitzar els tràmits legals corresponents, el fitxer esmentat davant 
l’Agència Espanyola de Protecció de Dades. 
 
3. Acordar, per 9 vots a favor (UIA, PI, PSOE i I. Verds) i 3 abstencions (PP), essent tretze el 
nombre legal de membres del consistori i dotze els assistents: 
3.1. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de les Illes Balears a modificar l’article 28 de la Llei de 
pressuposts per a 2014 per tal que les quotes tributàries per la transmissió de vehicles a motor 
previstes estiguin d’acord amb l’actual difícil situació econòmica que pateix una bona part de la 
població. 
3.2. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de les Illes Balears a modificar l’article 28 de la Llei de 
pressuposts per a 2014 per tal de retirar les quotes tributàries per la transmissió de vehicles a motor 
que afecten els vehicles de més de 25 anys considerats clàssics o històrics i a restablir les quotes que 



estaven vigents fins a l’entrada en vigor d’aquest nou impost. 
 
4. Acordar, per 9 vots a favor (UIA, PI, PSOE i I. Verds) i 3 abstencions (PP), essent tretze el 
nombre legal de membres del consistori i dotze els assistents: 
4.1. L’Ajuntament d’Artà rebutja la darrera modificació del text refós de la Llei de Seguretat Social 
de l’Estat, on es limita l’assistència sanitària a aquells/es espanyols/es que surtin a l’estranger 
durant més de 90 dies i estiguin en situació d’atur (de llarga durada). 
4.2. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de les Illes Balears a garantir a tota la ciutadania de les 
Illes Balears residents a qualsevol municipi de les Illes la targeta sanitària perquè puguin accedir a 
la sanitat pública normalitzada. 
4.3. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern a mantenir l’assistència sanitària a totes les persones amb 
aquesta cobertura que temporalment estiguin fora del territori de les Illes Balears. 
 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretari accidental, estenc aquesta acta. 
 
El secretari accidental      Vist i plau 

El batle 
 
 


